
Zpravodaj 
Obce Rudná pod Pradědem 

                      Listopad    2016 

 

Výsledky voleb v obci 

Volby do krajského zastupitelstva  Moravskoslezského kraje 

Počet voličů  obce 
celkem 

Počet vydaných obálek Počet platných 
hlasů 

Voličská účast v % 

301 90 90 29,9% 

 

Volby do Senátu PČR 

Počet voličů  obce 
celkem I.kolo 

Počet vydaných obálek Počet platných hlasů Voličská účast v % 

301 90 88 29,24% 

II. kolo    

301 45 45 14,95% 

 

Hlasy pro jednotlivé kandidáty I. a II.  kolo senátních voleb 

 Volební 

strana 

Navrhující 

strana 

Politická 

příslušnost 

Počty 

hlasů 

% 

hlasů 

č. Kandidát 
1. 

kolo 

2. 

kolo 
1. kolo 

2. 

kolo 

1 
Václavec Ladislav 

MUDr. 
ANO 2011 ANO 2011 BEZPP 18 25 20,93 55,55 

2 Skandera Rudolf MVDr. Úsvit Úsvit BEZPP 3 X 3,48 X 

3 Sýkorová Salome Ing. 
SZ+SNK 

ED 
SNK ED SNK ED 9 X 10,46 X 

4 
Sedláček Bronislav 

MUDr. 
STAN STAN BEZPP 4 X 4,65 X 

5 Žák Jiří ODS+SsČR ODS ODS 9 X 10,46 X 

6 Velebný Ladislav ČSSD ČSSD ČSSD 17 X 19,76 X 

7 Štědroň Radoslav RNDr. SSPD-SP SSPD-SP SSPD-SP 0 X 0,00 X 

8 Sládek Miroslav PhDr. 
SPRRSČ 

M.Sládka 

SPRRSČ 

M.Sládka 

SPRRSČ 

M.Sládka 
4 X 4,65 X 

9 Maláč Vítězslav MUDr. KDU-ČSL KDU-ČSL BEZPP 5 X 5,81 X 

10 Chalupa Jaroslav Mgr. DSSS DSSS DSSS 1 X 1,16 X 

1

1 

Sekanina Ladislav 

Mgr. 
KSČM KSČM KSČM 16 20 18,60 44,4 

 

Senátorem byl zvolen MUDr. Ladislav Václavec. 

 

 

Podzim v naší obci  

Začátek října zastihl zaměstnance VPP opět v lese. Pokud počasí dovolovalo, dosazovali 

zaměstnanci nové stromky v místě, které spálil lesní požár. Ještě pořád nemáme hotovo 

a v sázení se bude pokračovat, pokud to jen trochu půjde.  

Určitě jste si všimli, že kolem kostela provádí úklid rovněž zaměstnanci VPP.  S firmou, 

která opravu střechy prováděla, se obec domluvila, že za úplatu provede úklid prostor 

kolem kostela. Blíží se svátek zesnulých a určitě chceme mít prostory kolem urnového 

háje v pořádku. Veškeré práce spojené s úklidem, včetně odvozů kontejnerů budou 

firmě obcí přefakturovány.  Mnozí z vás si kladou otázku, proč nedošlo současně 

s opravou střechy i k opravě fasády kostela. O veškerých opravách církevního majetku 

rozhoduje vlastník, což není obec.  

S podzimem vyvstává téměř každodenní potřeba úklidu urnového háje. Padající listí 

dovede ze dne na den úplně pokrýt náhrobky a vítr svou práci dělá doopravdy 

důkladně. Obec prostřednictvím svých zaměstnanců v rámci možností denně provádí 

úklid tohoto pietního místa.   Než spadne i ten poslední list z okolních porostů, budeme 

prostě intenzivněji uklízet, a občany prosíme o pochopení, jestli večer najdou urnový 

háj pod pokrývkou spadaného listí. Někdy stačí hodina intenzivnějšího větru a 

vykonanou práci není poznat.   

Pokud si občané provádí podzimní úklid listí na vlastních pozemcích a požadují jeho 

odvoz obecní technikou, prosíme, aby si tuto službu objednali telefonicky, nebo osobně 

na našem OÚ.  



S přicházejícím podzimem se začaly víc a víc objevovat poruchy na obecním traktoru, 

takže nezbylo, než ho „ vyléčit“ generální opravou. Odhad za GO motoru a ostatních 

náležitostí se šplhá k 80ti tisícům Kč. 

 

Domovní čističky odpadních vod.  

Státní fond životního prostředí (SFŽP) poprvé připravuje vypsání dotační výzvy na 

podporu  domovních čistíren odpadních vod (DČOV). Do současné doby byly 

podporovány jen centrální systémy čištění odpadních vod. Tato nová výzva je cílená na 

obce, které nemají centrální ČOV  a centrální kanalizaci, a kde je jejich vybudování 

z technického hlediska problematické a ekonomicky nevýhodné.  Jedná se o pilotní 

projekt, se kterým nejsou žádné nebo minimální zkušenosti, jak ze strany poskytovatele 

a příjemce dotace, tak i ze strany projektantů. Je to však možnost, jak vyřešit problém 

s likvidací odpadních vod v naší obci.  Ještě před zveřejněním informace, že bude 

dotační titul vypsán, byl starostou obce zadán požadavek firmě, která projektuje DČOV 

a je „oprávněnou osobou“, vypracovat studii proveditelnosti pro likvidaci odpadních 

vod z lokality ve středu obce, kde je největší koncentrace obyvatel. Po oznámení 

připravovaného záměru SFŽP byl požadavek upraven tak, aby byly splněny podmínky 

dotačního titulu, a mohli jsme podat žádost o dotaci. Abychom zjistili i zájem ostatních 

majitelů nemovitostí k trvalému bydlení, roznesli jsme do vašich domů letáky. Další 

informace bylo možno získat na schůzce s vedením obce , která proběhla 21.10.2016 

v zasedací místnosti OÚ. 

Zájem z vaší strany je veliký a my jsme se vám snažili předat veškeré, v té době 

dostupné, informace a odpovědět na otázky. Vzhledem k tomu, že je to velká neznámá, 

tak se stále objevují další a nové informace.  

26.10.2016 se starosta obce zúčastnil schůzky s zástupci firmy, která stála a pomáhala 

zrodu tohoto dotačního titulu. V případě zájmů obcí a občanů je reálné, že po této 1. 

výzvě budou následovat i další, tak jak je to v případě „kotlíkových dotací“. 

V současné době máme zmapovaný předběžný zájem majitelů nemovitostí vhodných 

pro účel tohoto dotačního titulu. Na jeho základě bude odbornou firmou posouzen a 

zpracován technický návrh řešení s odhadovanou cenou realizace. S tímto návrhem 

budou seznámeni jednotliví majitelé nemovitostí. Po potvrzení jejich zájmu vybudování 

DČOV pro jejich nemovitost, bude zahájena závazná administrativní část. Podepíše se 

smlouva mezi obcí – příjemcem dotace a budoucím uživatelem DČOV  stanovující 

podmínky realizace.   

Příjemcem a garantem dotace bude obec. Udržitelnost projektu je 10 let. Po tuto dobu 

budeme muset přesně plnit požadavky dotační výzvy. V opačném případě hrozí finanční 

postih a vrácení dotace. Současně s individuálními DČOV budou řešeny i DČOV pro 

OKÁLy, panelák, činžovní domy a budovu ZŠ. Pokud se nepodaří, přes všechnu snahu, 

vypracovat potřebné projekty včas a stihnout 1. výzvu, přesuneme je do 2. výzvy, 

případně rozdělíme žádosti mezi dvě dotační výzvy. 

V první řadě by se řešila jímka u OKÁLů, činžáků, paneláku a ZŠ. Následně pak všechny 

rodinné domky a rekreační objekty, kterých majitelé mají zájem o výstavbu čističky a 

budou splňovat podmínky dotačního titulu. 

Spousta dotazů byly zaměřeny na finanční náklady a financování. Příjemcem dotace je 

obec a ta bude muset celý projekt předfinancovat, to znamená vzít si úvěr a zaplatit 

veškeré náklady na realizaci. Dotace může činit až 80 % uznatelných nákladů. Zbytek 

bude hradit obec a majitelé nemovitostí, pro které bude DČOV sloužit. K proplacení 

dotace ze strany SFŽP dojde až po ukončení celého projektu do 90 dnů. Náklady na 

jednotlivé DČOV se budou lišit podle technické náročnosti provedení.  

S přiznáním dotace je spojena i celá řada povinností, které bude muset splnit obec i 

provozovatel. Tou základní je, že po celou dobu udržitelnosti projektu – 10 let, musíme 

kdykoliv umožnit příslušným orgánům kontrolu, zda je předmět dotace užíván v souladu 

s podmínkami dotačního titulu. To znamená i strpění vstupu na soukromý pozemek, 

případně do nemovitosti. 

Uživatelé budou muset dodržovat podmínky provozu DČOV, aby nedošlo k jejímu 

poškození a byl zajištěn její provoz v souladu s provozním řádem a požadavky. Mimo 

jiné to bude znamenat i změnu v přístupu k používání některých čistících prostředků, 

které mohou obsahovat chemické látky nevhodné pro provoz DČOV.  Samotný provoz 

je spojen i s dalšími náklady. Je zde spotřeba el. energie pro monitorovací systém a 

provoz dmýchadla. Je potřeba odstraňovat tuhé usazeniny a dodání bakterií, které 

zajišťují správné fungování DČOV.  

Setkávám se poměrně často s názorem, že DČOV vyřeší problém s odpadními vodami a 

o nic se dále nemusím starat. Je to jako s nejmodernějším autem, které za mě dokáže i 

zaparkovat. I o něj se musím starat,  aby mi fungovalo k mé spokojenosti. DČOV není 

jímkou. Když se budeme o ni dobře starat, bude nám dobře fungovat 

 

Radomír Tománek 

starosta obce 



I v nízkoprahovém centru se podzimně tvořilo. 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

Vzpomínáme celý rok, ale druhého listopadu intenzivněji. 

Den, kdy vzpomínáme nejvíce a naše myšlenky se nás bolestně dotýkají. 

Proplouváme vzpomínkami,  prožíváme při snění skutečné zážitky s lidmi, které 

milujeme z celého srdce i nyní. Uvědomujeme si, že jsou na tzv. druhém břehu, 

na druhé straně, jak se říká. Zapalujeme pro ně svíčky, skrýváme slzy v očích, 

skrýváme bolest v srdcích, ale usmíváme se. Usmíváme se pro naše blízké. 

Úsměv od srdce znamená, že nástrahy, starosti i radosti života zvládneme a naši 

milovaní na nás mohou být právem hrdí. Není ostudou spadnout na kolena, ale 

ostudou je nevstát, nepostavit se či nepokusit se jít dál. 

 

Podle slov mého dědečka Františka Honka ,,Když to jinak nejde, tak se s 

životem poperem." 

 

Ráda bych Vás poprosila o pozastavení se v uspěchaném dni. Pojďme si 

vzpomenout na všechny, které jsme milovali, jen tak během dne pozdravili, na 

všechny, které jsme byli zvyklí potkávat v běžném životě. Tím, že lidé umírají, 

neznamená, že s námi nejsou. Žijí v našich srdcích i dál. 

 

Vzpomínám na Tebe, babičko Karolíno Zahnášová, na Tvůj úsměv a šarm. 

Babičko Maruško Trojáčková, stále cítím Tvoji lásku a touhu pomáhat, darovat 

a nikdy zpět nebrat. Stále vidím Tvé nafouklé tváře, dědo Honku, při řezání 

dřeva, tento pohled jsem, dědo, v dětství nejvíc milovala. 

 

Dědečku Pepíku a tatínku, Tvoji laskavost, Tvé průpovídky, Tvoji trpělivost a  

Tvé obětí cítíme tak, jako před pěti měsíci, tak i dnes. Staňulko Trojáčku, co 

dodat ... máme Tě rádi, a kdo miloval Tě .... zůstává nám jen trávu u křížku 

posekat a vzpomínat. Soused Lojzík Tománek, usměvavý, pracovitý člověk, který 

v srdci zůstává. Andrejka Klechová srdíčko upřímné. 

 

Její babička Květoslava Klechová, srdcem  pro všechny děti, a to i z okolních 

vesnic žila a spoustu her připravila. Paní Hliněná nezapomněla nikdy se 

zastavit a říci pár upřímných slov. Pan Silný, pro nás děti tenkrát soused z 

Rudné, kterého jsme obdivovali. Manželé Cabákovi, chovatelé zvířat a vstřícní 

námi milovaní lidé. Pan Zemančík ten se snad ani mračit neuměl. Kamarád 

MVDr. Sadílek Vojen, nikdy neřekl ne a víme, že naše mazlíčky rád měl a léčit je 

uměl. 

Vzpomínáme na své blízké, zapálíme svíčku a jen tak necháme plynout myšlenky, 

vzpomínky.......... 



Báseň ode mne pro všechny, které jsem znala 

 

Zpráva, jenž dotkla se mého srdce, tak bolí, 

já nevím, ač přemýšlím, jestli se tato rána zhojí. 

 

Oči se stálé slzami plní, přeji si Tvůj návrat 

a nechci si přiznat, že tato touha se nenaplní. 

 

Úsměv umí skrýt bolest a strach, 

oči úzkostně hledí do okolí, 

volání o pomoc neslyší každý z nás, 

máme pocit, že marníme čas. 

 

Čas, jak se vlastně pravý, ten zahojí všechny rány, 

nespěchejme a mějme strpení, 

čas vážně hojí všechny šrámy. 

 

Lenka Šimová st. 

 

                                                             
 

 

 

V hospodě se soutěžilo  

V září se uskutečnil v  Hospůdce u Šina turnaj v kulečníku a 

šipkách. Hráčům se dařilo a o zábavu bylo v komorním prostředí 

naší hospůdky postaráno.  V kulečníku  3. místo vybojoval p. 

Stanislav Urbaník, druhá příčka patřila p. Janu Urbaníkovi a 

první místo se podařilo získat Emilu Urbaníkovi ml.  

V šipkách měl nejpřesnější ruku obhájce loňských titulů – Patrik Urbaník. Druhé 

místo získal p. Karel Kozák a o třetí místo se podělili stejným počtem bodů 

Lukáš Kozák s Jiřím Trojáčkem. 

V mužské konkurenci ženská část soutěžících žel neuspěla. Za nejlepší 

ženskou hráčku byla vyhlášena Anička Čepicová, která si odnesla 

alespoň cenu útěchy. Další turnaj bude pořádat místní hospoda o 

Vánocích, takže ženy mají ještě nějaký čas na trénování přesného míření. Třeba 

to chlapům na Vánočním turnaji natřou.  

Jinak všem soutěžícím děkujeme za účast, sportovní fair play hru a těšíme se 

na další akce.          

       Hospoda U Šína       

 

Sobotní oslavy s drakiádou 

 
           V sobotu 15. 10. jsme se jako Spolek Aktivní Rudná podíleli na 

oslavě ročního provozu místního obchodu pana Nguyena Danga. 

Pro děti jsme připravili zábavný program a pro doprovázející 

rodiče a gratulanty bufet za lidové ceny. 

          Děti si mohly pod dozorem pana 

Kozáka st. zastřílet ze vzduchovky, prověřit 

své jízdní dovednosti na dopravním hřišti nebo se rozhýbat  při přeskakování 

megašvihadla. 

          Občerstvení zajistil spolek spolu s oslavujícím p. Dangem – v nabídce jsme 

měli hranolky, párek v rohlíku, domácí zákusky, čaj i pivo. 

         Odpoledne jsme pokračovali na protějším kopci Drakiádou.  Vzlétlo na 20 

draků různých barev i velikostí - neodradil nás vichr z hor ani stádo krav, 

pasoucích se poblíž. 

          Den jsme zakončili na dětském hřišti posledním letošním opékáním 

špekáčků a dětskou tombolou.  

          Děkuji tímto obecního úřadu za spolupráci a špekáčky, p. Dangovi  za 

důvěru a za sponzorství spolku, pí. Andrejce Hanákové jako „neaktivní“ za 

celodenní spolupráci a pomoc a všem ostatním, kdo přispěl zakoupením 

občerstvení jakoukoliv částkou – peníze se opět využijí na další akci pro místní 

děti. 

 

Lucie Drabinová 

Spolek Aktivní Rudná 

 



   II.ročník gulášových hodů. 

Dne 19. listopadu 

místní spolek žen 

připravuje v  

Hospůdce U Šína 

GULÁŠOVÉ HODY. 

 

Od 12:00 hod si můžete vybírat z bohaté gulášové 

nabídky a uspokojit své chuťové buňky. Naše šikovné 

ženy vám nabídnou zvěřinový, hovězí, szegedinský i 

fazolový guláš.  

                             Cena jedné porce 65,-Kč. 

 

 

Adventní koncert a rozsvícení 

vánočního stromu  

Doba adventní začíná letos o něco dříve. V sobotu 26. 

listopadu  v 16:00hod se uskuteční ve zdejším kostele 

adventní koncert, na kterém nás vánočně naladí 

smíšený pěvecký sbor žáků Základní umělecké školy 

z Bruntálu. Po koncertě společně rozsvítíme vánoční 

strom u kterého již tradičně nebude chybět občerstvení 

včetně  vánočního punče. 

 

 

 

Mikuláš se přibližuje 

V sobotu 3. prosince navštíví, jako každým rokem, i 

naši obec Mikuláš s nadílkou. Kulturní program 

pomůže Mikuláši vytvořit agentura Párty program. 

Balíčky Mikuláši můžete objednávat u paní Anny 

Urbaníkové na č.p. 164.  

Částka příspěvku na balíčky se nemění – je i letos 

50,-Kč, a to jak pro domácí, tak i přespolní děti. 

Termín pro nahlášení počtu balíčků pro děti je 20. 

listopad.    

 

Vážení občané Rudné pod Pradědem 

 

Na začátku listopadu, kdy mnozí více než jindy 

navštěvujeme hřbitovy a vzpomínáme na ty, kteří už 

prošli branou smrti. Proto Vás chci pozvat na mši 

svatou za zemřelé ve středu 2. listopadu v 18:00 

v kostele sv. Jana Křtitele, už pod novou střechou. Po 

mši svaté a po společné modlitbě proběhne na 

hřbitově žehnání hrobů, zvláště těch, u kterých bude 

někdo stát a bude si to přát. 

V předvečer první adventní neděle, tedy v sobotu 26. listopadu v 16:00, 

proběhne v kostele adventní koncert Smíšeného pěvecký sboru z Bruntálu spolu 

s žáky a učiteli Základní umělecké školy v Bruntále. Na začátku koncertu budou 

požehnány adventní věnce (můžete přinést i své) a zapálena první svíce. 

Během adventní doby budou v kostele v Rudné dvakrát roráty – ve středu 30. 

listopadu a ve středu 14. prosince, pokaždé v 6:30 ráno. Pro žáky, kteří se 

zúčastní, bude následovat snídaně ve škole. 

Také se blíží 6. ročník farního plesu, který se uskuteční v pátek 20. ledna 2017 

se v kulturním sále v Dolní Moravici. Vstupenky budou k dostání od prosince po 



bohoslužbách, na faře v Malé Morávce (554 273 110) a v Rudné také u paní 

Anežky Maňáskové (737 001 999). Cena včetně večeře bude stejně jako 

v loňském roce 200,- Kč.  

Přeji Vám krásný podzimní čas a pokojný vstup do tiché doby přípravy na 

nádherné vánoční svátky. Jako bude na adventním věnci přibývat světla, tak kéž 

ho přibývá i v našich srdcích.  

Karel Rechtenberg, 

farář  

 

 

V listopadu oslaví své narozeniny a jubilea  

Paní  Viléma Lakatošová   76 let 

Pan Ivan Totek     72 let 

Pan Pavel Otáhal    70 let 

Pan Ján Pupík    68 let 

    

Do dalších let všem oslavencům přejeme hodně elánu, zdraví a 

mnoho pohody v rodinném i přátelském kruhu.  

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Vzpomínky 
 

23. listopadu uplyne již 10 let od úmrtí  

      Mgr. Václava Vavříka, 

který 16 let vykonával funkci starosty naší obce. 

 

Čest jeho památce! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

5. listopadu by se dožila 29 let naše 

milovaná  

          Vendulka Kabelíková. 
Za hezké vzpomínky všem, kteří jí znali, 

děkujeme! 

  Milující rodina 
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